

## A1-2

### 1. 嗎

【解析】「嗎」為疑問助詞，陳述句的句尾加上「嗎」就形成了是非問句。

【Explanation】*Ma* 嗎 is an interrogative particle. By placing *ma* at the end of a declarative sentence, one raises a yes-no question.

這是音樂的節奏嗎？

明天會下雨嗎？

### 2. 因為...所以...

【解析】「因為」是一個關聯詞語，常與「所以」一同出現在句子裏，用來表現句子語義內涵的因果關係。「因為」說明的是原因或理由，「所以」說明的是結果。常見的格式有：

【Explanation】*Yīnwèi* 因為, meaning “because,” is an adverb and often co-occurs with *suǒyǐ* 所以, meaning “therefore,” to mark a cause-effect relationship between two facts. *Yīnwèi*, usually in the preceding clause, marks the cause, while *suǒyǐ*, in the following clause, marks the result. It can be used in the following ways:

1. 因為...，(所以)...

因為我的中文還好，所以常常用肢體語言來溝通。

因為天空下起了雨，這場比賽取消了。

2....，(是)因為...

他沒來上課，是因為他生病了。

她沒來參加晚會，因為路途太遙遠了。

### 3. 不是...而是...

【解析】「不是...而是...」是一對並列的關聯詞語，常用來表現正反兩面陳述的對比，主要是強調或肯定「而是」後面所作的陳述。例如：

【Explanation】*Búshì...érshì* 不是...而是... are conjunctions that are used together to connect two clauses. By indicating the negation of the former, the speaker is emphasizing the truth of the latter. “Not .... But rather...”

他不是聰明，而是有智慧！

我喜歡的不是棒球而是籃球。